

Title (en)

Adjustment device for rotating elements of a rotary press.

Title (de)

Einstellvorrichtung für rotierende Elemente von Rotationsdruckmaschinen.

Title (fr)

Dispositif de réglage des éléments en rotation dans une rotative.

Publication

EP 0510337 A1 19921028 (DE)

Application

EP 92103934 A 19920307

Priority

DE 4110035 A 19910327

Abstract (en)

2.1 Adjustment operations on rotating elements, such as folding and collating cylinders, are usually carried out manually since a fine adjustment is not possible at all or only using complicated solutions. Furthermore, known adjustment devices, in particular the associated gearings, have the disadvantage of being very prone to malfunction due to the paper dust forming during the printing operation. <??>2.2 The adjustment device (3) according to the invention has an air piston (4), a clutch (5), a feed element (6) and an adjusting drive (7). The air piston (4) forms a connection in a controllable manner between the adjusting drive (7) and the rotating element (2) to be adjusted and interrupts this connection for the duration of the adjustment-free time. <??>2.3 The invention can be applied to all adjustable rotating elements of rotary printing machines. <IMAGE>

Abstract (de)

2.1. Justagearbeiten an rotierenden Elementen, wie zum Beispiel an Falz- und Sammelzylindern, werden meist manuell ausgeführt, da eine Fernverstellung überhaupt nicht oder nur mit komplizierten Lösungen möglich ist. Ferner weisen bekannte Einstellvorrichtungen, insbesondere die zugehörigen Getriebe, den Nachteil auf, durch den sich während des Druckvorgangs bildenden Papierstaub sehr störanfällig zu sein. 2.2. Die erfindungsgemäße Einstellvorrichtung (3) weist einen Luftkolben (4), eine Kupplung (5), ein Vorschubelement (6) und einen Stellantrieb (7) auf. Der Luftkolben (4) stellt in steuerbarer Weise eine Verbindung zwischen dem Stellantrieb (7) und dem zu verstellenden rotierenden Element (2) her und unterbricht diese Verbindung für die Dauer der verstellfreien Zeit. 2.3. Die Erfindung ist auf alle einstellbaren rotierenden Elemente von Rotationsdruckmaschinen anwendbar. <IMAGE>

IPC 1-7

B41F 13/62

IPC 8 full level

B41F 13/00 (2006.01); **B41F 13/62** (2006.01); **B41F 21/00** (2006.01); **B65H 45/16** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B41F 13/62 (2013.01 - EP US); **B65H 45/168** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

[A] EP 0352625 A2 19900131 - CERUTTI SPA OFF MEC [IT]

Cited by

WO9828139A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0510337 A1 19921028; EP 0510337 B1 19951011; DE 4110035 A1 19921001; DE 4110035 C2 19950413; DE 59203942 D1 19951116; JP H0577389 A 19930330; US 5215014 A 19930601

DOCDB simple family (application)

EP 92103934 A 19920307; DE 4110035 A 19910327; DE 59203942 T 19920307; JP 6680492 A 19920325; US 83519192 A 19920213